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30. september 2014 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. makrelafgiften: 
1. Hvordan forholder Naalakkersuisut sig til den manglende indtægt på makrelafgiften for 2014 som følge 
af, at der kun blev opfanget omkring 78.000 tons makrel i forhold til de 100.000 tons, der var regnet 
med? 
 
2. I Finanslovsforslaget for 2015 vurderes det, at der i 2015 og i årene fremover vil blive opfanget 95.000 
tons makrel. Fastholder Naalakkersuisut dette skøn? Der ønskes en begrundet stillingtagen, hvad enten 
svaret er ja eller nej. 
(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
Regnestykket er egentlig ret simpelt. Naalakkersuisut har i 2014 budgetteret med en indtægt på 90 
millioner kroner fra afgifter på makrelfiskeriet. Der blev opfisket omkring 78.000 tons, hvilket giver en 
afgiftsindtægt på omkring 74 millioner kroner. Det betyder, at der alt andet lige kommer til at mangle en 
indtægt fra makrelafgiften på omkring 16 millioner kroner i regnskabet for 2014. Det er i den forbindelse 
interessant at vide, hvilke tanker Naalakkersuisut gør sig herom. 
 
Derudover er det interessant at finde ud af, hvorvidt Naalakkersuisut fastholder sit skøn i 
Finanslovsforslaget for 2015 om, at der i årene fremover kan forventes en indtægt på 90 millioner kroner 
årligt fra makrelafgiften, når det nu ikke lykkedes at opfiske hele kvoten for 2014.  
 
Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  


